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Dr. Eaiabas Katalin 
SZTE ÁOK 
Ma 91 ta rtástu d amányi 
Intézet 

Aranyász Kiisztian (EFK) 

A Szegedi Tudományegyetem sportolási és szabadidős 
lehetőségeinek teljes p a l e t t a KÉPEKBEN 
Családtervezés, fogamzásgátlás 
Mire ajánlatos figyelni családtervezéskor, hogyan 
készuljttnk fel a gyermekáldásra A fogamzásgátlás 
legelterjedtebb technikái, a különböző mödszerek 
sajátosságai, előnyeik, hátrányaik bemutatása 
Egyetemi lélekérzés 
Az egyetemisták életvezetési kérdései, 
lehetőségek és tanácsok egy interaktív előadás keretében 
A Szegedi Tudományegyetem sportolási és szabadidős 
lehetőségeinek teljes palettája SZAVAKBAN és 
KÉPEKBEN 
A drogokról őszintén 
A szenvedélybetegségek problematikája A 
szenvedélybetegségek kétféle arca Egyén- család-
társadalom Kihéz fordulhatunk? 
Egtszség és tradíció 
Az egészségfejlesztés kapcsolata a személyiség-
fejlesztéssel A testi • lelki harmóniaösszefilgg az 
egészség megtartásával A hagyományos módszerek üj 
értelemben használódnak fel a modem orvoslás terén, így I 
a ntusok, mesek is befolyásollak eletünk alakulását 

Tamási Áron Klub 
tx (Boldogasszony sgt. 6.) 

9.00-16.00 
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Oenrtaskola- Hogyan előzzük, meg a genncfájdalmakat 
A helyes testtartás fontossága. Hogyan tornáztathatjuk 
meg gerincünket Az izmok erősítése 
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m a s s z á s asztal 
chi gép 
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Külső terem 
Csendes Teaház 

M é c s e s e k , g y ó g y t e a 
Füstölők 
A r o m á k , i l l óo la jok 

F i l m v e t í t é s ( S u p e r S í z e M e ) Téma: A z e g é s z s é g e s 
táp lá lkozás 

SZTE ÁOK Oktatástechnikai Központ (Dóm tér 13.) 9-16 óráig 
l>r. l loros-Gycvi l .ászló L é g z é s f u n k c i ó s m é r é s e k 

S Z T E EFK V é r n y o m á s - é s v é r c u k o r - m é r é s . t e s t t ö m e g index 
Testnevelési és 

Sporttudományi Intézet 
1000 l épés a z e g é s z s é g é r t 
Fi t tségi t esz t 
S z e m é l y i e d z ő t a n á c s a d á s 
T e s t z s i r s z á z a l é k m é r é s 

Testnevelési és 
Sporttudományi Intézet 
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Diákcentrum P s z i c h o l ó g i a i k é r d ő í v e k k i tö l t ése , é r t é k e l é s e , m e g b e s z é l é s e ; 
k rea t ív ö n k i f e j e z é s ; i n f o r m á c i ó k a z e l é r h e t ő 
m e n t á i h i g i é n é s szol g á l t a t á s o k r ó l 

Dr. Antal Márk S Z T E Á O K F o g á s z a t i s z ű r ő v i z s g á l a t 
S Z T E Á O K M O E D o h á n y z á s e l l e n e s v i l á g n a p 

Sportvetélkedők SZOTE Sportpályán (Semmelweis u. 7.) 10-16 óráig 

Karok közötti véradó-verseny a Véradóban (Pécsi u 4/b.) 10-16 óráig 



Kedves Hallgatótársaim! 
A szorgalmi időszakból lassan már két hónap eltelt. Október pedig 
a kulturális programok hónapja. A városban ismét változatos programok 
várnak Benneteket, amelyekből kedvetek szerint válogathattok. A városi 
rendezvényeken kívül az ÁJTK-n is zajlik az élet. A Kari eseményekről is 
beszámolunk, a francia-német jogi képzésről, valamint a díszdiploma 
átadásról. Tájékoztatunk Titeket az ösztöndíjakról, melyeket már 
Mindenki nagyon várt. 
A Nyúzda rovatban ismét tanárainkat kérdeztük. Prof. dr. Molnár Imre 
Tanár Úr , a római jog professzora, a Római Jogi Tanszék volt vezetője, 
a Kar egykori dékánja hetven esztendős. A Magyar Közöny ezzel az 
interjúval köszönti a professzort. Szerkesztőségünk sok új taggal bővült, 

akikkel most először találkozhattok is, hiszen ők teszik színesebbé az újságot hónapról-hónapra. 
Újdonsággal is próbálkoztunk ebben a számban, sportrovatunk indult, ahol a kari fiú 
kosárcsapattal és az egyik harcművészettel ismerkedhettek meg. 
Mindenkinek jó olvasást kívánok! 

Tarnai Nikoletta 
Főszerkesztő 

HjBTtw 

Díszdiploma átadás 
Az SZTE ÁJTK díszdiploma átadá-sára 2004. 
szep-tember 9-én került sor az SZTE Aulá-
jában. Arany-, gyé-mánt-, vas-, illetve rubin 
díszdiplomát vehettek át azok, akik 50, 60, 65, 
70 éve végeztek Egyetemünkön. 
Aranydiplomát kilencen, gyémántdiplomát 
nyolcan, vasdiplomát négyen, míg rubin 
díszdiplomát pedig három fő vehetett át. 
Az ünnepélyen jelen volt dr. Badó Attila 
hallgatói-és közkapcsolati rektorhelyettes, 
H o m o k i - N a g y M á r i a a j o g i K a r 
dékánhelyettese, Telegdy Gergely az SZTE 
ÁJTK HÖK elnöke, valamint Raluca Bercea, a 
Temesvári Egyetem dékánhe lye t t e se . A 
Himnusz meghallgatása után Homoki-Nagy 
Mária köszöntöt te az ünnepel teket , aki 
hangsúlyozta, hogy a jog, a jogtudomány 
a legnehezebb időben is az igazságot szolgálja. 
Telegdy Gergely a tisztességet, a példaértékű 

munkát emelte ki, amellyel példát mutat tak 
a mai joghallgatók számára. Ezt követően 
a Zenei Főiskola hallgatóinak előadásában 
Haydn Szerenádja csendült fel, majd Homoki-
Nagy Mária átadta az okleveleket. 
Majd dr. Badó Attila köszöntő szavai, végül 
pedig a Szózat zárta az ünnepséget. 



Szerkesztők 
1 éve itt vagyunk és megpróbálunk benneteket szórakoztatni , tudósí tani , o t t vagyunk 

mindenhol ami fontos stb.. . ez a begyakorolt szöveg, azonban ez nem minden. A Magyar 
Közöny mellett-mögött egy profi kis csapat áll, aki a tanulás mellett Ertetek dolgozik. 
Azonban csak néhányan tudják , hogy kik is azok akik hónapról -hónapra szorít időt 
az alkotásra. Ezért találta ki valaki, hogy a balladai homályból kilépve bemutassuk Nektek 
ezt a közönyös csapatot . 

Buda Zsuzsanna. 2004 tavasza óta tagja a MK-nek, egyébbként II. éves 
joghallgató. Mindig mindenkit meghallgat és nehéz kihozni a sodrából. 
Van humora és övé kulturális rovat. Borzasztóan ragaszkodunk hozzá, hiszen ő az 
egyetlen, aki nem lusta órákig a neten vadászni. Ebben a számban készítette el az 
első riportját. Ha van egy versetek, hallottatok egy jó könyvről vagy filmről, akkor 
ő a Ti emberetek. 

Fenyvesi Dávid. A Magyar Közöny rovatvezetője 2003 szeptembere óta. 
Mindenből szeret viccet csinálni és kevés olyan dolog van amiről ne tudna órákat 
mesélni. A lap alján lévő viccek is az ő pihent agyát dicsérik. Szarkaztikus humora 
mellett verseivel is jelentkezni szokott. Ha egy jót akarsz beszélgetni vagy nevetni, 
keresd meg őt, a III. éves jogász órákon, de csak 10 óra környékén. Ha van egy jó 
sztorid akkor is. Egyébként ő az, aki könyörögni szokott nektek a körkérdés miatt. 

Laki Nándor. 2004 tavaszán fotósként vettük fel de aztán közös megegyezéssel 
szerkesztő lett belőle. Amikor a szerkesztőségi üléseken kiosztjuk egymás közt a 
címeket, nos valahogy mindig ő kapja a futottak még és a kösz most nekem ez nem 
témaköröket. Azonban ezekből is profi munkát készít. O a mi levelezős 
kapcsolatunk és III. éves. 

Nagy Mihály. Októberben csatlakozott a nagy csapathoz, ő harmad éves tb-s 
hallgató. Róla nem sokat tudok írni, majd meglátjuk. De azért, ahogy a 
megérzéseink eddig még mindig bejöttek, maradni fog. A lényeg hogy lelkes. 
Ja és nagyon jól gitározik. De azért elméletben nem tud átmenni cisz-mollból f-
dúrba. 

Szabó Áron. Ő a csapat örökké mosolygó tagja. Nem kell megszakadnia a 
rengeteg stilisztikai írással, mivel csak a fényképezőgépet kattogtattja. Ő a MIC 
szeme, mindig mindenhol ott van és mindent lát. A folyosón könnyen felismered a 
piros arcáról és a vigyorról. Azonban mindig pontos és jó képeket is készít 
Bármikor fordulhattok hozzá. Egyébként II. éves jogász. 

Jagodics Ivett. A legfiatalabb szerkesztő, még csak ismerkedik az újságírás 
rejtelmeivel, mivel nemrég került be a csapatba. Mindenben számíthatunk rá, első 
cikke rögtön interjú volt. 
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Idén is elkészült a Shanghai 
University elemzése. 
A kínai egyetem 2000 egyetemet vizsgált meg, 
de ebből csak az első ötszáz helyezett 
eredményeit hozta nyilvánosságra. így a lista 
élén az amerikai Harvard áll. Európai 
felsőoktatási intézmények közül a legjobb 
helyen a Cambr idge szerepel t . Közép-
Európában a legeredményesebb a Bécsi 
Egyetem volt, míg a volt szocialista országok 
közül a Moszkvai Állami Egyetem. A magyar 
intézmények közül ismét az SZTE szerepelt 
a legjobban (202-301. hely) A listára csak az 
ELTE és a Budapesti Műszaki Egyetem került 
fel. A tavalyi e r e d m é n y még l ehe t e t t 
tévedésnek, mérési hibának értékelni, de az idei 
mérés alátámasztotta, hogy tévedésről szó 
sincs. 

n i 

autósiskolájában 
mint élni tudni! 

3 0 % -os adóvisszatérítés i 
diakkedvezmény, tankönyv, részletfizetés 

Tanfolyamok 
kéthetenként indulnak 
Vitéz u. 13-15. Tel.: 422-335 
wvw.jakabcsaba.hu jakabcsaba"! vnet.hu oav w o o o t m 

A vizsgálat több szempont alapján történt. 
Az első szempont az intézmény tudományos 
munkatársai által elnyert Nobel-díjak és Fields-
medálok (kiváló matematikai teljesítményért) 
száma. Ennek időbeni eloszlása is lényeges, 
mert a régebben kapott díj kevesebb pontot ér, 
mint a közel múltban kapott. Újdonságként, 
idén vizsgálták az oktatás minőségét is. 
Szempont volt még a Nature és Science című 
folyóiratokban megjelent cikkek száma. 
A felmérés készítői a mérésekhez fűzött 
kommentárjukban elmondták, hogy a vizsgá-
latuk célja a kínai felsőoktatási intézmények és 
a világ vezető egyetemei közötti különbségek 
feltárása volt. Kijelentették, hogy számos más 
egyetemeket érintő lista létezik, de csak 
az általuk készített vizsgálja meg a világ összes 
egyetemét több szempont szerint is. 
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KEPESBOLT 
• képeslapok minden alkalomra 

• keretezett képek, poszterek 

• ajándéktárgyak, csomagolok 

- asztali-, fali-és zsebnaptárak 

• - szótárak, lexikonok. 

[MPISBOLT - A Nagyáruház passzázs-sói 
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V Tekfon:;(62l®49 
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Telefon: (62)j?4-95i 

IJJSZTERBOLT - A Nagyáruház p a % 
H-P: 8.30-19 Szo: 9-13 
Telefon: (62) 424-952 

H w , kepesbolt.hu, info@kepesboIt.fii 

k i > Minden az emberek kezében van. Gyakrabban mossunk kezet. 
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Molnár Imre professzor úr életútja 

Molnár Imre 1934. szeptember 22-én született 
T a t a h á z á n , B á c s - B o d r o g m e g y é b e n . 
Gimnáziumi tanulmányait már a közeli Baján 
kezdte meg, a cisztercita rend III. Béláról 
elnevezett gimnáziumában. Majd Szegedre 
k e r ü l t , aho l e l ő b b a Baross G á b o r 
Gimnáziumban, majd ennek megszűnése után 
a Radnóti Miklós Gimnáziumban tanult. 
Itt tudós tanára, Visy József már ifjú éveiben 
felkeltette érdeklődését az ókori kultúra iránt. 
Tanulmányait 1956-ban kezdte meg a Szegedi 
Egyetem Állam- és Jogtudományi Karán, ahol 
több kiváló professzor tanítványa lehetett. 
Hallgatta többek között Kemenes Béla, Kovács 
István és Tokaji Géza előadásait. 
De a legerősebb kötődés a Pólay Elemérhez és 
az általa oktatott római joghoz fűzte, így 
csatlakozott a római jogi diákkörhöz. Maga 
Pólay professzor nemcsak nemzetközileg 
elismert tudományos eredményeket felmutató 
kutató, hanem hallgatóságát magával ragadó 
előadó is volt. Ennek köszönhetően Molnár 
professzor ma is Pólay Elemér szellemében 
tartja előadásait és oktatja a diákoknak a római 
jogalapjait. 

Molnár Imre 1960-ban szerzett diplomát, 
és először a gyakorlati szférában helyezkedett 
el. 1968-tól 1971-ig félállásban egyetemi 
tanársegéd, majd 1971-től egyetemi adjunktus. 
1977-ben elkészül a kandidátusi disszertációja 
a locatio conductio témaköréből. A munka 
nagyrészt idegen nyelven, több kisebb 
t a n u l m á n y b a n k e r ü l t p u b l i k á l á s r a , 
es nem/etko/i tudományos £yisszhangja igen 

Molnár Imre az-államjj 

és jogtudomány doktora lett A római magánjog 
felelősségi rendszere című tanulmányával. 
1988-ban nevezik ki egyetemi tanárrá, 1985-
től 1998-ig tanszékvezető. 
Ezalatt számos külföldi utazáson vett részt. 
Előbb Münchenben ösztöndíjas, majd 1984-
ben R ó m á b a n t ö l t h á r o m h ó n a p o t . 
A kilencvenes években Köln, Athén, Padova és 
Graz következett. Több előadásra hívták 
München, Salzburg, Köln, Graz és Pozsony 
katedráira. 
Gazdag tudományszervező tevékenységéből az 
SZTE ÁJTK Doktori Iskolájának elnöki 
posztját és JATE habilitációs bizottságának 
tagjaként végzett munkáját kell megemlíteni. 
Pályája egyik csúcspontja a dékáni megbízatás: 
1994 és 1998 között áll a jogi kar élén. 12 éven 
keresztül tagja volt az Egyetemi Tanácsnak. 
1996-tól 2002-ig az MTA szegedi Jogi 
Bizottságának elnöke. 
Munkáját többször díjazták: előbb az Apáczai 
Csere János díjat, majd 2003-ban a Magyar 
Köztársasági Érdemrend Tisz t ikeresz t je 
kitüntetést vehette át. 
Kutatási területe az ókori római magánjog 
szerződési rendszere, ezen belül a locatio 
conductio problémaköre. A locatio conductio 
az ókori római jogban öt-hat életviszonyt 
komplexen szabályozó gyűjtőszerződés volt. 
A locatio conductio részletes elemzése során ] 
merült fel a következő nagy téma, a római 
magánjog felelősségi rendjének megírása. 
Az utóbbi években pedig a római büntetőjog; 
témaköre köti le a Professzor Urat. 1),. JM< 

Az örökkévalóság hosszú, főleg a vége felé. 

j k v a c o , * -



„A feladatomnak maximálisan eleget akarok tenni' 

Ú „szeretve t isztel t t a n á r u n k , kiváló t u d o m á n y o s , ok ta tó i és vezetői m u n k á j á r ó l híres s," 
kollégánk, pá lya tá r sunk , a Kar életét négy éven át fo rmáló d é k á n u n k , Mo lná r Imre" he tven ' 
éves ( idézet az évforduló t iszteletére megje lent jubi leumi kö te t e lőszavából) 

- Nyugodtan mondhatjuk, hogy a Professzor Úr a 
római jogi tanszék meghatározó egyénisége. Mióta 
áll kapcsolatban a tanszékkel? 
- Lényegében az egyetem megkezdése óta, amikor 
elkezdtem tevékenykedni az akkori tanszék-
vezető, Pólay professzor diákkörében, ahol négy 
évet töltöttem el. Ez a kapcsolat később eléggé 
lazává vált, mivel én 
gyakor la t i pá lyára 
kerültem: kezdetben 
ügyészségre, majd egy 
nagyvállalatnál lettem 
jogügyi előadó, majd 
később jogtanácsos. A 
k ö t ő d é s 1968-ban 
ú ju l t meg, amikor 
Pólay professzor behí-
vott engem félállásba. 
Döntenem kellett, mi-
vel az egyetemet ne-
héz féllábbal csinálni. 
Ha az ember előre akar 
haladni, akkor tudo-
mányos munkásságot kell kifejtenie. így 1971-től 
főállásba kerültem a Tanszékre egyetemi 
adjunktusnak. Természetesen a gyakorlati élettől 
sem szakadtam el teljesen, többek között 
jogsegélyszolgálatot is működtettem. 

A rendelkezések változása folytán a 80-as évek 
végétől az egyetemi dolgozók vállalhattak 
ügyvédi tevékenységet is az egyetem mellett. 
Pólay professzor 1985-ben ment nyugdíjba, én 
ekkor vettem át a Tanszéket. 1968 óta 
folyamatosan oktattam. Kezdetben a levelezőket, 
majd 1985-től a nappalisokat. Most őket 
felváltva ok ta tom Jakab Éva professzor 
asszonnyal , emellet t levelezőket tan í tok 
Kecskeméten. 

- Mekkora változást okozott az életében az, hogy a 
gyakorlati tevékenység helyett az egyetemi oktatást 
választotta? 
- Két dolgot kellett végrehajtanom: felkészülni 
a tudományos munkára és az idegen nyelvekben 
jártasságot szerezni. Nekem a legnagyobb 
gondom az volt, hogy a nyelvi hiányosságaimat 

_ pótoljam, mert annak idején 
I idegen nyelvi oktatás szinte alig 

I v o '1 -
! Szerencsémre nyolc éven át 
5 tanulhattam latint. Szegeden 

a Radnóti Miklós Gimnáziumban 
Visy tanár úr képzése mellett 
sikerült előre haladnom, ezt 
később kiválóan kamatoztattam. 
Ugyanis amikor Pólay professzor 
kiválasztotta a diákkör tagjait, 
mindenki kapo t t egy lat in 
szöveget, hogy fordítsa le, így 
kiderült, hogy nem vagyok járat-
lan a latin nyelvben. Egyébként 
az ember életében egészen ritkán 

találkozik olyan nagyszerű emberrel, mint 
amilyen Visy tanár úr volt: egyrészt nagy tudású 
tanár, másrészt kiváló nevelő. A római joghoz két 
idegen nyelv szükségeltetik: a német és az olasz. 
Én a német nyelvben lettem jártasabb, mivel 
többször sikerült ösztöndíjjal hosszabb időt 
e l t ö l t e n e m k ü l f ö l d ö n . N y i l v á n v a l ó a n 
a tudományos előrehaladás volt a legfontosabb 
feladat, ugyanis Pólay professzornak alapelve 
volt, hogy az oktatónak tudományos munkát is 
kell végezni, mivel alapjában ez különbözteti meg 
az egyetemi tanárt a középiskolai tanártól. 
A tudományos pályafutásomat nagyon sokban 
köszönhetem neki. O a nemzetközi romanisztika 
ismert alakja volt. Külföldön egyenrangúnak 
tekintették a nyugati világ neves professzoraival, 

A kocsmában az evolúcióelmélet vis! 
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minden konferencián ott volt, és engem is vitt 
magával, ami hozzájárult ahhoz, hogy cikkeimet 
elfogadják a nagyobb folyóiratok, és ismertté 
váljak tudományos körökben. Meg kell 
mondanom, hogy külföldi szerzőktől közel 400 
hivatkozás van tanulmányaimra, ami igen magas 
szám. 
- Professzor Úr szerint mi az a tulajdonság, ami 
elengedhetetlen ahhoz, hogy valaki jó oktató 
lehessen? 
- É n azt mondom, hogy az embernek alaposan 
készülnie kell a pályájára, mert máskülönben 
nincs semmi értelme. De én egy olyan típus 
vagyok (ezt egyébként apámtól örököltem), hogy 
akárhová vet a sors, akkor a feladatomnak 
maximálisan eleget akarok tenni. Addig nem 
nyugszom, míg a rám bízott feladatnak meg nem 
felelek. Ez elég nagy elfoglaltságot jelent, mivel az 
egyetem mellett megtartottam a kapcsolatot a 
gyakorlati élettel, és a családom földterületeinek 
művelését is én irányítom. Fiatalkoromban aktí-
van sportoltam, és a későbbiek során 25-30 éven 
keresztül sportvezető voltam, tehát kicsit túlzsú-
foltak a napjaim. 
- Feleslegesnek tartom megkérdezni, hogy szeret-e 
tanítani, hiszen ez egyértelműen látszik 
előadásaiból. Inkább afelől érdeklődnék, hogy mit 
tekint pályája szépségének? 
- Én nem születtem pedagógusnak, de a sors úgy 
hozta. Ezt is ugyanolyan szívesen teszem, mint 
előtte tizenvalahány éven át a jogtanácsosi 
munkát. Pólay professzortól (akinek az arcképe 
egyébként kint van a falamon) tanultam, hogy az 
elsőéveseket oktatónak az a feladata, hogy 
leszálljon az elsőéves hallgatók szintjére, akik alig 
tanultak a jogból valamit. A cél az, hogy a 
hallgatókkal megértessük az anyagot, és rávegyük 
arra, hogy elsajátítsa a római jogot, mert ez a jog 
alapja. Azt kell mondjam, hogy a jog egy eléggé 
száraz tudomány, de az előadását lehet 
fűszerezni. Vannak olyan jogágak, ahol a törvény 
szövegét kell e lmondani , de például a 
büntetőjognál sok érdekes esetet lehet felvetni. 
Nagy öröm nekem az, hogyha egy nehéz 
problémát érthetővé tudok tenni, és ez 
a hallgatóknak a később elsajátítandók alapjául 
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szolgál. Az oktatásnak ez a legnagyobb eredmé-
nye. Őszintén szólva vizsgáztatni nem szeretek 
annyira, de anélkül nem kerek a feladat. 
A hallgatóság érdekében ezt is ugyanolyan 
határozottan kell végezni, mint ahogy az 
előadásokat tartja az ember. 
- Es egyetemistaként hogy állt a vizsgázással? 
- Az elmondottakból is következik, hogy én 
feladatnak tekintettem, amit meg kell oldani. 
Két dologért tanultam és vizsgáztam jeles szintre. 
Egyrészt az ösztöndíjak miatt, hiszen a jó rendű 
kevesebbet kapott, mint a jeles. Szükségem volt 
erre, tehát a kényszer miatt is. Másrészt mindig 
úgy voltam, hogy jó jogász szeretnék majd lenni 
egyszer, és ezt itt az egyetemen kell elsajátítanom. 
Tehát a cél kettős volt. Harmadikként az is járult 
hozzá, hogy többé-kevésbé szerettem a megtanult 
anyagot visszaadni. Persze voltak tantárgyak, 
amiket nem kedveltem annyira, mint a római 
jogot, ilyenek voltak az államtudománnyal 
kapcsolatos tantárgyak. 
- Utolsó kérdésként azt szeretném kérdezni, hogy 
hogyan emlékszik vissza egyetemi éveire? Van-e 
olyan jótanács, amit a mai diákokra örökül 
hagyna? 
- Azzal kellene kezdenem, hogy az egyetemi 
éveknél nincs szebb az emberi élet folyamán. Ezt 
most mondom, életem alkonyán. Az ember akkor 
is természetesen kötelességekkel terhelten él, 
de emellett nagyon sok szabadideje van, jut 
mindenre: sportra, szórakozásra és udvarlásra. 
Úgyhogy hihetetlen szép volt, életem legszebb 
szakaszának tekintem. Megfelelő időbeosztással 
mindenre jut idő. Sokan mondják, hogy jaj, itt a 
vizsgaidőszak, és most mi lesz. Vizsgaidőszakban 
én ugyanolyan életritmusban éltem, mint 
egyébként. Minden nap hatkor keltem, így 
délutánra letanultam azt a 8-9 órát, amit kellett. 
Utána lementem a sportpályára és következett a 
kétórás edzés. Esedeg utána elmentünk moziba 
is. Tehát az évközi rendszeres tanulás (nem 
túlzásba víve) elősegíti a sikeres szereplést 
a vizsgaidőszakban. 
Szívből reméljük, hogy még sok éven át 
szembetalálkozhatunk vele a Karon! Ezúton 
kívánunk nagyon sok boldogságot és örömet 
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Hír és álhír a médiában 
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H ú s z év m é d i á s 
tapasztalatának egy 
részét osztotta meg 
velünk Bárdos András. 
Bepillantást engedett a 
kulisszák mögé, és 
lehetővé tette, hogy 
megértsük azokat a 
folyamatokat, amelyek 
meghatározzák a mai 
politikát és médiát. 

Általában a modern kort, a XX.-XXI. századot, 
a bizalmatlanság korának, az elidegenedés 
korának nevezik. Az emberek elfordulnak 
egymástól, egymásban sem hisznek. Állítása 
szerint ennek az ellenkezője is épp olyan könnyen 
bizonyítható. Példája a következő volt: XIII.-XIV 
században egy átlagos ember lényegében semmi 
mást nem adott a gyermekének, amit ne ő 
készített volna, vagy ne ismerte volna azt, 
aki csinálta. Ma bízunk a gyártókban, nem 
kérdezzük mi miből van, hogyan készítették. 
Tehát ilyen értelemben a modernkor a bizalom 
kora. A média azért létezik, létezhet, mert bíznak 
benne. 
A modern média teljes átalakuláson ment át az 
elmúlt években. Olyan műfaj, hogy híradó szinte 
nem létezik már a világban. Az USA-ban, 
Angliában, sőt Magyarországon sincs a klasszikus 
értelemben vett híradó típusú műsor. A híradó egy 
meghatározott hírsorrendre épül, amelyet 
a fontosság határoz meg. Ma már nem tartják meg 
ezt a sorrendet, felbontják. A hírblokkokat 
előzetesek választják el egymástól. 
Beharangoznak egy hírt, amit csak később fognak 
bemutatni. Ez a hírsorrend felborítása. Más 
szempontok határozzák meg a hírszerkesztést, 
ezek a showbusiness szabályai. Ez az írott sajtóban 
is ugyanúgy megjelenik. Cél a nézők figyelmének 
megragadása és lekötése a lehető leghosszabb 
ideig. Virtuális információs térben élünk, ebben 
a térben léteznek állítások, melyek befészkelik 
magukat az emberek tudatába és ott maradnak 
többnyire életünk végéig. Tehát, aki először beszél, 
az a nyerő, ez a média célja is, hogy ő juttathassa 
hozzánk az első információt. Nagyon sok 
a hiedelem, percepció, tele van a világ álhírekkel, 
féligazságokkal, melyek kitöltik az igazságok 
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helyét. A hírsorrendet meghatározó tényezők, 
közelség, nyitottság, az érzelmi azonosulás, 
főszereplő és a feldolgozhatóság. 
Feldolgozhatóság: "ami közvetíthető, az hír, ami 
nem az nem hír." Túlkommunikált világban 
élünk. A híradóknak nevezett műsorokban 20 
másodpercenként kell valaminek történnie. Ezt a 
kb. 4 és 19 másodperc terjedelem között mozgó 
bevágást, képsort nevezik sounbite-nak. Ma már 9 
mp a formátum, az alap, de egyes amerikai 
televízióban ez csak 2,3, 4 másodperc. 
Magyarországon is ez a tendencia kezd 
érvényesülni. 
A 70-es, 80-as években több információ 
keletkezett a világon, mint az ezt megelőző 5 ezer 
évben összesen. A nyomtatott , illetve az 
elektronikusan tárolt információk mennyisége 4 
évenként megduplázódik. Nagyon nehéz betörni 
valakinek ilyen feltételek mellett az információs 
térbe úgy, hogy oda is figyeljenek a mondandójára, 
és erre 4 másodperce van. Ezért a modern 
kommunikáció lényege, hogy az információ egy 
m e g a d o t t p o n t b a n , egy m e g h a t á r o z o t t 
célcsoportba érkezzen meg. Minden egyes 
üzenetnek egy adott célba kell találnia és egy adott 
ponton kell áthatolnia. így vallott saját 
munkájáról:" A szakmám lényege, hogy a 
megragadjam a néző figyelmét, megfogom, és ha 
akarja, ha nem elviszem a következő reklámig. 
Ezért fizetnek." Az igazság olyan bonyolult, hogy 
nem mondható el 4 másodpercben. A hazugság 
mondható el csak 4 mp.-ben. „ A híradózás ma: 
mondj egy jó nagy marhaságot minél közelebb egy 
kamerához, minél híresebb ember legyen benne 
megalázva." Ez egy irány, erre felé halad a világ és 
M a g y a r o r s z á g is. A tv m i n d e n h o l a 
szórakoztatóipar központja. Mégis van egy gát, 
ami ezt a mérhetetlen züllést mederben tartja, ez a 
bizalom. Ezért aki hosszú távon tervezi az életét, 
az rájön, hogy az egymásra licitálással a hírek 
terén, elveszítheti a bizalmat. Nem fognak 
odafigyelni, ha folyton felnagyít, baromságokat 
mond. Nehéz megszerezni az emberek bizalmát, 
de a legkönnyebb elveszíteni. Aki elveszíti az 
emberek bizalmát, az elveszíti a figyelmet. Aki 
elveszíti a figyelmet, az elveszíti a nézőit, aki 
elveszíti nézőit, az állását veszíti el. 

Buda Zsuzsanna 



,Oktatóik tudományos tevékenységgel is foglalkoznak." 
A diákkörös interjú-sorozat keretében egy sikeres hallgató (Villányi József) után egy 
eredményes felkészítő tanárnál érdeklődtünk, hogy mit gondol a hallgatók tudományos 
öntevékenységéről. 
Dr. Homoki-Nagy Mária, Jogtörténeti Tanszék, 
egyetemi docens, oktatási dékánhelyettes, 
a magánjogtörténeti diákkör vezetője 
Kutatási terület: a magyar magánjog története 
Oktatott tárgyak: magyar magánjogtörténet, magyar és 
egyetemes alkotmány- és jogtörténet 
Felkészített hallgatók: Lázár János (1997, Szeged); 
Schmidt József (1999, Miskolc, III. helyezés); Gőg 
Laura (2003, Debrecen, II. helyezés); Mezei Péter 
(2003, Debrecen) 

Ebből a listából kiderül, hogy az 1996 óta működő 
magánjogtörténeti diákkörön belül igen komoly munkát 
folytatnak... 
Több hallgatóm is volt, s a legutóbbi alkalom volt 
e szempontból a legsikeresebb, 
hiszen két hallgatóm vett részt. Azt 
kell mondanom, hogy minden 
OTDK-n a tanszékünk minimum egy, 
de inkább két hallgatóval képviselteti 
magát. Amire igazán büszke vagyok, 
hogy mindig tudok úgy hallgatókat 
felkészíteni, vagy arra biztatni, hogy 
o p p o n e n s k é n t is e l jöj jenek a 
konferenciára. 
Hallgatóként is volt kapcsolata a 
diákköri mozgalommal? 
Hogyne. Még első éves koromban odaálltam 
Both Ödön professzor úr elé, október második 
felében, ugyanis akkor hirdették meg a 
jogtörténeti diákkört, és megkérdeztem, hogy 
részt vehetek-e. Akkor még az volt a szabály, hogy 
első évesek úgynevezett pártoló tagok voltak 
Mivel akkor még nem voltunk túl a szigorlaton, 
ezért inkább csak megfigyelők voltunk. Második 
félévben azonban Both professzor úr referátumot 
adott nekünk is. Azt is elárulom, hogy az első 
témám a jobbágyok köréből volt, méghozzá 
a szabad költözködési jog törvényi szabályozása. 
Lehet, hogy a jobbágyok iránti érdeklődésem 
innen fakad... Miután a professzor úr látta, hogy 
mit csinálok a diákkörben, és amikor már 
megvolt a jogtörténeti szigorlatom, megkért, 
hoL'v Bijenjek vissza hozzá másnap, amikor nem 
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vizsgáztat. Gyakorlatilag közösen választottunk 
egy olyan témát, amivel részt vehettem 
a diákkörben, s amiből a szakdolgozatomat el 
lehetett készíteni. Ez a szentesi úriszék 
öröklésjogi gyakorlata volt. Harmadéves voltam, 
amikor az Államigazgatási Főiskola rendezte az 
OTDK-t, ott opponensként szerepeltem, nagyon 
nagy élmény volt számomra. A következőn pedig 
már mint szerző is részt vettem. Sajnos 
a professzor úr akkor már nagyon beteg volt, 
s mint konzulens nem lehetett ott. Azóta tudom, 
hogy egy oktató, ha törik, ha szakad, legyen ott 
a hallgatója mellett, és támogassa minden 
erejével. Bármennyire jó dolgozatot készít 
a hallgató, ha nincs ott a konzulens, nem biztos, 

hogy ugyanazt az eredményt tudja 
e l é rn i , m i n t a m i t e g y é b k é n t 
megérdemel. 
Miért tartja fontosnak a hallgatók 
tudományos öntevékenységét? 
Azért mert az egyetemnek nem 
kizárólag az a dolga, hogy a 
hallgatókat megtanítsa a szakmára, 
tehát nem kizárólag oktatással 
foglalkozunk. A hallgatóknak észre 
kellene venniük, hogy az oktatóik 
t u d o m á n y o s tevékenységgel is 

foglalkoznak. Azaz amikor e lőadják a 
tananyagot, amit visszakérdeznek, azt azért 
tudják megtenni, mert mögötte olyan kutatások 
vannak, amelyek elősegítik a jogtudomány 
fejlődését. Ugyanakkor azt szoktam mondani, 
hogy nem szeretnénk szakbarbárokat nevelni. Én 
nem arra szeretném a hallgatóimat megtanítani, 
hogy szó szerint visszamondják amire adott 
esetben néha szükség van a törvényszöveget. 
Meg kell látni a szövegnek a hátterét, történeti 
alapjait, hogy az adott kor társadalma, gazdasága 
hogyan befolyásolja a jog tudománynak 
a fejlődését. Ha a hallgató ebbe belekóstol, még 
nem kell neki ettől tudományos pályára menni. 
De sokkal szélesebben fogja látni azt az anyagot, 
amit végül is használni fog, amiből meg fog élni. 
Adott esetben, akár bíróként, ügyészként, 
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ügyvédként, közjegyzőként, a gazdasági szféra 
bármely területén elhelyezkedik, lehet, hogy 
jobban fogja érteni, hogy egy új jogszabálynak 
mi a háttere, azt miért úgy alkották meg. Esetleg 
arra fog rájönni, miért hibás. O maga a 
gyakor la t i t a p a s z t a l a t a i a l ap ján fogja 
visszajelezni a törvényalkotónak, hogy valamit 
gondoljanak át, mert nem igazán sikerült a 
jogsza-bályalkotás. Ezért gondolom nagyon 
fontos-nak, hogy a tudományos kutatásba is 
bele lássanak, s talán kicsit bele is kóstoljanak. 
Oktatóként milyen feladatai vannak az OTDK-
val kapcsolatban ? 
Ha az ember valamilyen diákkört vezet 
a legfontosabb feladat, hogy felkészítse 
a hallgatókat. Rá tudjam őket venni, hogy ne 
sajnálják az időt, és ténylegesen kicsit 
a tudománnyal is foglalkozzanak. Úgy néz ki, 
hogy két hal lgató is részt fog venni 
a konferencián. Most arra várok, hogy 
elolvashassam az eddig elkészült munkájukat. 
Azt nagyon komolyan át kell velük beszélni 
a diákkör keretén belül. Segíteni kell őket 
abban, hogy a dolgozatok megfeleljenek a 
formai feltételeknek, és fel kell készíteni őket 
arra, hogy mit kell abban a 15-20 percben 
a konferencián mondaniuk. Másrészről pedig 
fel kell készítenem a diákköröm többi tagját, 
hogy opponensként részt vegyenek. A legutóbbi 
o r s z á g o s k o n f e r e n c i a m u t a t t a , hogy 
jogtörténetből több dolgozat készült, mint a 
korábbi években, és bizony több opponensre 
volt szükség. Dékánhelyet tesként pedig 
igyekszem minden segítséget megadni a Kar 
részérő l a s z e r v e z ő k n e k hogy miné l 
könnyebben és egyszerűbben lehessen részt 
venni: a hallgatók eljussanak, a konzulensek 
jelen legyenek, az oktatók a bíráló bizottsá-
gokban részt vegyenek, tehát tulajdonképpen a 
szervezőmunkában kell segíteni. 
Hogyan történik a hallgatók felkészítése az 
OTDK-ra? 
Ez mindig a diákkörtől függ. Már májusban 
megtudtuk, hogy aránylag korán, december 3-
áig el kell juttatni a dolgozatokat a központba, 
ezért ők vállalták, hogy nyáron levéltárba 
mennek, azaz nyári szabadságuk egy részét 
levél tárban tö l t ik . Az első TDK-nkon 
megbeszéltük, hogy még milyen szakirodalmat 
kell elolvasni, esetleg könyvtárba kell-e menni, 
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van-e még olyan irodalom, ami nincs meg a 
tanszéken. Ezeket, ha lehet, addig beszerzem. 
Utána ők megírják a dolgozatot, eközben én a 
kéziratokat olvasom. Nem riadok vissza attól, 
hogy akár félkész állapotban is elolvassam, 
éppen azért, hogy már menet közben is lehessen 
segíteni, felhívni a figyelmet, hogy hol kell még 
javítani. November közepén pedig meg kell 
szervezni a kari konferenciát, azaz a diákkör 
előtt a résztvevőknek el kell mondani a saját 
do lgoza tuk lényegét . A fe lkész í t é snek 
tulajdonképpen ez az utolsó fázisa, mert arra is 
rá kell vezetni a hallgatókat, hogy hogyan lehet 
a munkájukat szóban úgy összefoglalni, hogy 
abban minden lényeges benne legyen, abból 
kiderüljön mások számára is, hogy mit 
tartalmaz, és miért fontos az a kutatási terület. 
Gyakorlatilag az előadásra is fel kell készíteni 
őket, vagyis a diákkörön többször el fogják 
mondani. 
Ön szerint milyen előnye származik 
a hallgatónak a TDK-s munkából? 
Azt hiszem ezt inkább a hallgatóktól kellene 
megkérdezni... Ha sikerül, akkor minden TDK 
nagyon jó közösség lehet. Azt hangsúlyozni 
kell, hogy egy TDK a hallgatók tudományos 
műhelye, ezt nem szabad elfelejteni. Mi, oktatók 
azért vagyunk, hogy irányítsunk egy kicsit, 
nehogy véletlenül félremenjen a kutatás, 
de igazából a diákkört a hallgatók szervezik 
egymás között. Amit én átéltem, s amit nagyon 
szeretnék, hogy a hallgatók megtapasztaljanak, 
az az, hogy a diákkörben ott van 8-10 ember, 
akik egymással is jól érezik magukat. Rávesszük 
őket arra, hogy adott esetben ne is csak az adott 
területről beszéljenek, ami ott a diákkör témája, 
hanem elkezdjenek másról is beszélni. 
S bevallom, én minden félév végén elviszem a 
diákjaimat az épület falai közül valami 
elfogadható műintézménybe, ahol egy kávé, egy 
pohár narancslé vagy éppen bor mellett 
szabadabban, kötetlenebbül lehet beszélgetni 
bármiről: a diákévekről , a poli t ikáról , 
a gazdaságról, a tanulásról, vagy éppen arról, 
ami a hallgatókat érdekli. És ha ezt meg lehet 
tenni, ha egy ilyen közösségből így társaságot 
lehet kovácsolni, akkor azt hiszem, hogy ez 
bőven megéri. Főleg egy ilyen tömegképzésben, 
amikor lassan az évfolyamtársak sem ismerik 
egymást. 



íj Milyennek látja a TDK jövőjét? 
£ Nagyon nehéznek, sokkal nehezebbnek, mint 

korábban. A hallgatók egy részét egyáltalán nem 
^ érdekli, ami teljesen érthető, hisz nem is azért 
$ találták ki, hogy mindenkit érdekeljen. Csakhogy 

tömegképzés van, melynek megvan az a veszélye, 
f hogy az érdeklődő hallgatókat adott esetben 

$ sokkal nehezebben találjuk meg. Főleg azért, 
mert nem biztos, hogy éppen az a hallgató kerül 

0 az én órámra, akit majd a jogtörténet, a 
* magánjogtörténet, vagy épp a kereskedelmi jog 

fog érdekelni. Esetleg nem is tudja, mikor 
i kiválasztja, hogy mit is takar ez a téma. Azaz, 
* sokkal nagyobb szervezést, hírverést, PR-munkát 
, jelent vagy feltételez az oktató részéről is. Mivel a 
^ hallgatókat mindenféle egyéb programok felé 

próbálják meg elvinni, nem biztos, hogy a 

át 
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munkával járó TDK-t fogják választani. Egy 
konkrét példa: az egyik fakultatív órán egy 
hallgatónő az első óra végén odajöt t , s 
megkérdezte, hogy mennyit kell óráról-órára 
készülni, mert neki sok dolga van, s nem szeretne 
még energiát ebbe befektetni. Tisztelem-
becsülöm a hallgatót, mert tényleg megkérdezte, 
mit várok el tőle, de ez jelzi azt, hogy egy adott 
szint után a hallgatók sem terhelhetők. Egyrészt 
mert nem is hagyják magukat, másrészt a 
könnyebb ellenállás irányába mennek el. Tehát 
úgy érzem, hogy a tudományt sokkal nehezebb 
megkedveltetni a hallgatókkal. Amikor előadást, 
szemináriumot vagy fakultatív tárgyat tartunk, i 
azt úgy kell nekünk, oktatóknak tenni, hogy a ; 
hallgató elkezdjen érdeklődni az adott terület ; 
iránt. 
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„ A legkellemesebb állapot egyetemistának lenni " 
Dr. Arany Jánosné Tanárnővel beszélgettünk, aki Karunkon munka jogot taní t . 
Munkaügyi bíróként szerzett szakmai tapasztalatával és emberszeretetével az élet minden 
területén sikeresen helytáll. 

Hogyan került kapcsolatban a munkajoggal? 
Nagyon régen, volt itt Szegeden egy professzor, 
dr. Nagy László, t u l a j d o n k é p p e n neki 
köszönhetem a munkajogi pályafutásom. 1967-
ben megkért arra, hogy vegyek részt a 
M u n k a T ö r v é n y k ö n y v é n e k a 
kodifikációjában. Akkor készült az 
1966. évi II. tv., az első komolyabb 
Munka Törvénykönyve. Bekerültem 
hozzá a Munkaügyi Minisztériumba, 
rögtön bele a „mélybe." 
Hogyan került a Bíróságra? 
Az egyetemről kerültem a Bíróságra, 
először polgári joggal foglalkoztam. Az 
egyetemen és a kodifikáción keresztül 
ismertem meg a munkajogot, életem nagyobb 
részén pedig munkaügyi bíróként dolgoztam. 
Milyen ember alkalmas a bírói pályára? 
Mindenképpen kiegyensúlyozott, megfontolt, 
kellő empátiaérzékkel rendelkező ember. Nem 
alkalmas az, aki nem tud az érzelmein 
ura lkodni , aki lekezelő, nagyképű. Az 
emberekkel mindig úgv kell beszélni és 

a legapróbb gondjaikat is úgy kell átérezni, hogy 
érezzék azt, hogy igazságot akarnak neki 
szolgáltatni. Nagyon nagy megelégedés a bíró 
számára, hogyha valakinek nem ad igazat, és 

látja rajta, hogy tudomásul veszi és 
megértette azt, hogy nincs igaza. 
Melyek azok az ügyek, amelyek a 
Munkaügyi Bíróságon leggyakrabban 
előfordulnak? 
Leggyakrabban a munkaviszony 
megszüntetési ügyekkel találkoztam, 
amikor valakinek megszüntetik a 
munkaviszonyát, akkor már tud 
hozzá ragaszkodni. Egyébként a 
kártérítési ügyek és a fegyelmi ügyek 
is gyakoriak. Egyéb panaszok is 

felmerülnek, ha valakinek a munkaügyi 
beosztása nem megfelelő, valaki nem kap olyan 
bért, amilyen megilleti, vagy amilyen jár neki. 
Ezeket az ügyeket nem biztos, hogy a 
munkaviszony fennállása alatt érvényesítik, 
mert tartanak attól, hogy a munkáltató rossz 
néven veszi tőlük, hogy pereskednek ellene. 

< L k 

••V" 1 

A barátnőm azzal vádol, hogy nem 

t * 

f igyelek rá, vagy valam i hasonlóval 
' Lili 



Melyik a legemlékezetesebb ügye? 
Az jutott eszembe, amikor egy fiatal hölgy 
balesetet szenvedett. Adminisztratív munka-
körben dolgozott Budapesten egy csokoládé-
gyárnál. Bevezették azt a rendszert, ha szükség 
volt rá, akkor leirányították az adminisztrá-
torokat a termelésbe. Olyan munka-szerződést 
kötöttek, ha ott nincs olyan sok munka, akkor 
lent dolgoznak. Ennek az asszonynak grillázst 
kellett gyártani, volt egy grillázó gép, aminek az 
egyik végébe betette a cukrot és a diót, a másik 
végén pedig készen jött ki. A nőnek négy ujját 
levágta a gép, amikor ezt a tunkolást végezte. 
Kártérítési igénye volt a munkáltatóval szemben, 
valamint nem vagyoni kártérítést is megállapí-
tottunk neki. 

Azért volt emlékezetes számomra ez az ügy-igen 
nagy tragédia érte ezt a fiatal nőt-, de olyanok 
voltak a körülötte álló emberek, akik nagyon 
megkönnyítették ezt a szerencsétlen helyzetet. 
A fiú, akivel járt elvette feleségül, gyereke 
született és a lányba volt annyi erő, hogy 
elkezdett tanulni, szerzett egy olyan diplomát, 
amit el tudott tökéletesen látni. 
Hogyan emlékszik vissza az egyetemi éveire? 
Szerintem a legkellemesebb állapot egyetemis-
tának lenni. Megszűnnek azok a korlátok, 
amelyek a középiskolában vannak, egy kicsit az 
ember már felnőttnek érzi magát. Egy olyan 
környezetbe kerül bele, amit szerencsés esetben 
élvezni tud. Szegeden kezdtem az egyetemet, 
első két évet, utána férjhez mentem, majd 
Budapesten fejeztem be. 

Ott megint csak kellemes, igen jó baráti köröm, 
ko l leg iá l i s kap c s o l a t a i m a l a k u l t a k ki. 

, Az évfolyamtársaim közül talán egyet említenék 
meg, ő lett a legismertebb ember, dr. Németh 
János, aki az Alkotmánybíróság elnöke volt. 
Szeret-e tanítani? 
Az oktatás mindig a szívem csücske volt és 
dr. Nagy László professzor úrnak köszönhetően, 
szinte 1966 óta részt veszek az oktatásban. 
Budapesten, a Jogi Egyetemen, az Államigaz-
gatási Főiskolán tanítottam és különböző 
tanfolyamokon vettem részt. 
Szegedre akkor költöztünk, amikor nyugdíjba 
mentem, dr. Nagy László akkor még itt volt 
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professzor, és ahogy megtudta, hogy ide 
költözünk, azonnal folytatnom kellett. 
Nagyon szeretek tanítani, szívesen csinálom, 
szeretem a fiatalokat. Jó körbe nézni a sok szép 
fiatal arcon, a vidámságot látni. Az ember 
fiatalabb marad az ifjúság között. 
Összeegyeztethető-e a karrier és a család? 
Sem régebben nem volt összeegyeztethető, sem 
most. Karriert csinálni, csak az a nő vagy férfi 
tud, akinek megvan a megfelelő családi háttere. 
Nekem nagyon sokat segítettek. A Bírósági 
munka is olyan, ha kitűzöm a tárgyalást, akkor 
nem maradhatok otthon azért, mert megbetege-
dett a gyermekem. Várnak a hallgatók, várnak az 
ügyfelek. Mindig be kellett magam biztosítani. 
Tárgyalási napokon, amíg a fiam kicsi volt, 
a nagynénim vitte a bölcsödébe, mert, ha 
útközben valami bekövetkezik, akkor már nem 
tudok odaérni. 
Különösebb karriert nem futottam be, de a 
szakmám mindig elismerték. Még egy kisebb 
karrierhez is kell a családi háttér. 

Tarnai Nikoletta 
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Ha nincs az ügyvédem, még mindig a börtönben ülnék. De így, hogy együtt ástunk... 
a f l a S ü ö ö Í J Ö W Í J É S a & f 



-ma 

f Nam unius lingue uniusque moris regnum 
imbecille et fragile est. Aki már valaha is volt 

já. külföldön, az tudja, hogy sajnos a csodálatos 
t nyelvünkkel annyira egyedül vagyunk, hogy 

kénytelen kell megtanulnunk egy-két idegen 
nyelvet ahhoz, hogy egyáltalán megértessük 

j magunkat a többi európai emberrel. Ezért is 
különösen fontosak a Szent Istváni intelmek, 

ĝ  Ezért kezdett bele a szegedi jogi kar 1997-1999-
\ ben a német és a francia nyelven való jogi oktatás 

nehéz, de az eredmények tükrében méltán 
elismert és jelentős sikereket felmutató 

$ munkájába. Az Université Paris-X Nanterre és az 
SZTE együttműködési programja keretében 2 
éves próba után indult meg a jogi képzés, 

£ melynek idén ősszel került sor első diplomaosztó 
ünnepségére. A rangos eseményen, ahol a 23 

£ végzett dr. Szabó Imre dékán úr, Olivier Audeoud 
$ a Nanterre rektora, dr. Szabó Gábor a SZTE 

rektora, Domonique de Combles de Nayves 
5 nagykövet úr, Monique Pauti a képzés 

$ programigazgatója, dr. Trócsányi László, 
a program hazai atyja, valamint dr. Badó Attila 

S> intézetigazgató és Eric Blin képzési felelős 
jelenlétében, kétnyelven szóló elismerések, 
dicséretek és méltatások közepette kapta meg 

6 a végzésről szóló igazolásokat, a „kiváló munka 
ff méltó gyümölcse" hangulat érződött. 

Maga a képzés az Összehasonlító Jogi Intézet 
fr keretein belül zajlik, és az 5 éves kurzus a magyar 

ff jogi stúdiumoknak megfelelően vezeti be 
a hallgatókat a francia megfe-

? lelőkbe. Az oktatásról francia 
T professzorok és lektorok gon-

doskodnak, akik elmondásuk 
| s z e r i n t ö r ö m m e l j ö n n e k 

* Szegedre tanítani és roppant 
mód tisztelik a hallgatókat 

| azért, mert a magyar jog mellett 
* vállalják a francia képzés 

nehézségeit is. A heti szemi-
£ náriumokon nyelvi órák zajla-
* nak, a tömbösített előadásokon 
j, pedig a tényleges jog. És az 
| intézet nem csak felneveli a 

hallgatóit, hanem igyekszik 
^ megfelelő segítséget nyújtani 
" a későbbiekben is. Már pedig 

a mai zsúfolt piacon, ez több, 

Egyedülálló képzés Szegeden 
mint nagyszerű lehetőség. A képzésben részt 
vevő hallgatóknak a genfi egyetem 2, a párizsi 3, 
és a louvain-i 1 ösztöndíjas helyet biztosít. Most 
októberben is 3 ötödéves tölti kint a gyakorlatát. 
A kötelező 6 hetes gyakorlatra a helyet szintén az ! 
intézet biztosítja, a Gazdasági, -és Külügy-! 
minisztérium, a Francia Intézet, valamint a ; 

Démász hivatalaiban. A képzés végén pedig I 
mindenki középfokú nyelvtudásáról kap 
igazolást amit az Alliance Francaise akceptál. 
Szintén az intézet vezetésével zajlik a Német i 
Gazdasági Jogi képzés is, amelyben egy kétéves ! 
szemeszter során a Potsdami egyetem 
professzorai által nyílik meg a német jog világa. 
Ehhez a képzéshez minimum középfokú C ] 
nyelvvizsga szükséges. A program felöleli a német ' 
polgári-, kereskedelmi-, társasági- és munkajogot, 
kiegészülve az európai és közösségi jog ide j 
vonatkozó passzusaival. Ez a képzés kiváló \ 
referance lehet a későbbiek során egy német vagy I 
néme t érdekel tségű hazai cégnél való ] 
elhelyezkedéshez is. Nem beszélve arról, hogy a 
képzés elvégzése után kapott Zeugnis birtokában 
folytathatják Potsdamban a tanulmányaikat. 
A képzés hasonlóan a franciához nyelvi 
szemináriumokból és tömbösített előadásokból 
áll. 

Egyetlen dolog, ami hátrányként hozható fel 
talán csak az, hogy a párhuzamos magyar jogi 
képzés mellett futó francia és német képzés 
időpontjai a legteljesebb tervezés mellet is ütik j 

egymást, így meg kell gondolnia 
a hallgatónak, hogy melyik j 
közül is válasszon. Azonban a i 
mai Magyarországon egye-
dülálló képzést mindenképpen 
érdemes elkezdenie annak, aki 
tanul, tud vagy beszél franciául 
és németül, hiszen hallgatók j 
esetén 50 000, diplomások ese- • 
tén 70 000 Ft/félév befek- í 
tetésével egy életre szóló; 
fundamentumot alapozhatnak ; 
meg. És akiket itt képezünk i 
azokról elmondhatjuk, hogy i 
őket már az Unió jogászainak ; 
neveljük, és nous en exportons 
dans toutes les parties du 
monde. 

Az ateizmus gyenge pontja, hogy nincs kinek köszönetet monda 
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Sic transit glória mundi 
Van egy pont, ahol véget ér a józan ész határa, 
amit emberi tudat már nem képes felfogni. Ahol 
nincsenek válaszok, minden bizonytalan és 
homályba vész. Ahol kérdések megfogalmazására 
sincs erő, egyáltalán minden ami értelmesnek 
t ű n t eddig megszűnve é r te lmét veszt i . 
Számomra ilyen az, amikor mások ostoba 
téveszméiktől hajtva ártatlan gyermekeken élik 
ki a felnőtt társadalom iránt érzet agresszív 
hajlamaikat. Azon, aki nem tehet róla, de nem is 
tehetne ellene és aki eredendően bizalommal 
telve fordul az őt körülvevő ismeretlenhez, hogy 
aztán egy életre megtanulja elkerülni azt. Ez az 
évezred egyértelműen a terrorizmus századaként 
indult, és annyi kegyetlenség után nem hittem 
volna, hogy lesz olyan szörnyűség, ami még 
döbbenetet tudna okozni. Sajnos tévedtem. 
Szeptember 1-én az észak-oszétiai Beszlán 
városának l-es sz. iskoláját csecsen terroristák 
szállták meg. A történetet már mindenki ismeri. 
Három napig tartó vérfürdő során azok az állatok 
felrobbantották a diákok egy részét, néhányat 
maguk az orosz belbiztonsági erők lőttek le. Hát 
idáig korcsosult az ember, hogy ártatlanok 
százait öli meg ostoba valláspolitika mögé 
bújtatott nacionalista és rasszista célok miatt. Az 
a baj, hogy néhányan azt hiszik a világban, bog)' 
yjindent jrtegrocHjdhatr^miásoknak, a r n á p k 

pedig azt hiszik, hogy a néhányakat komolyan 
érdeklik azok a személyek, akiket képviselnek. 
Persze jöhetnénk azzal, hogy alig néhány éve 
Moszkva egy hét alatt leradírozta a csecsenek 
fővárosát, ahol több gyerek hallt meg. De nem! A 
gyermekek élete nem összehasonlítási alap. 
Sajnos a kegyetlen harc nem kímél senkit és 
semmit. Nincsen számára szent dolog, mi pedig 
tehetetlenül szemléljük az eseményeket. A 
legrosszabb az egészben talán az, hogy 
érzéketlenné válunk a sok szörnyű dolog láttán, 
és az a terroristákat arra kényszeríti, hogy minél 
sokkolóbb és a megelőzőket felülmúló akciót 
hajtsanak végre. Márpedig ha ezt valaki 
felülmúlná... még leírni sem merem. Lesz-e 
valaha vége ennek a terrorimusnak, nem tudom. 
Már rég túllépet azon a kereten, hogy amiért 
Amer ika mind ig k a t e g o r i k u s a n Iz rae l t 
támogatta, jogunk van szervezkedni. Messze 
nem arról van szó, hogy a szaúdi terroristák 
országát a hatalmas olaja és a világpiaci stabilitás 
miatt nem lehet megleckéztetni. Itt régóta 
kicsinyes elmék kicsinyes játéka zajlik. Nem 
véletlenül írom így, elmék, mert ezek nem méltók 
az ember kifejezésre. Homo sum ,nihil hurnani 
me alienum puto, mondta Terencius. Ha ma élne, 
hozzátenné, kivéve a terrorizmus! 

. Féyyvesi Dávid 
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Sokak szerint szörnyű ember vagyok, pedig gyermeki szívem van. 
Az asztalomon egy befőttes dobozban. 
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F E L H Í V Á S 
A Baka István Alapítvány és a Bartók Béla Művelődési Központ 

i s m é t m e g h i r d e t i 

"ÉN ITT VAGYOK" 
című vers-, énekelt vers- és prózamondó versenyét. 

Nevezhetnek a Dél-Alföldi Régióban élő középiskolások és felnőttek az alábbi címen: 
Baka Is tván Alapí tvány, 
6723 Szeged, Molnár u. u. 4. 
E-mail: baka-alapitvanv(5)axelero.hu 
Szívesen látunk más régiókból és a határon túlról is versenyzőket, de útiköltséget 
fizetni nem tudunk. 
Készülni négy verssel, megzenésített verssel vagy prózával lehet az alábbiak szerint: 

- Baka István egy műve és egy fordítása, 
- egy 1945 után írott kortárs magyar irodalmi alkotás, 
- egy mű az egyetemes magyar irodalomból. 

A jelentkezés további feltételei: 
- max. 5 perces műsoridő (művenként), 
- saját névre megcímzett, felbélyegzett 
válaszboríték. 
Nevezési határidő: 
2004 . November 5. 
A verseny időpontja: 
2004 . november 27. 10 óra 

Baka István művei és műfordításai [C. M. 
Bellman kottával jelent meg!] a megjelent 
köteteken kívül az alábbi internet címeken is 
elérhetők: 

http:www.baka.szeged.hu és 
http://www.bibl.u-
szeged.hu/bibl/exib/baka/ 
Új, bevezetés alatt álló honlapunk címe: 
http://www.baka.hu 

Egyetemi K ö n y v - és J e f p / e l l i o l l •» 

6722 S/eped. Vitéz u. 12. 
Tel.: 62/420-245 
Fax: 62/490-904 
E-mail: bueh@invitel.hu 

Jogi. társadalom- és természettudományi 
tankönyvek. jegyzetek, szakkönyvek, valamint 

szótárak, nyelvkönyvek széles választékban! 

Megrendelésre postázási lehetőség biztosított! 
- V 

Diákigazolványra 5 % kedvezmény! 
-V 

Folyamatos akriök! 
•V 

Nyitva: H-Cs: 9 : 0 0 - 1 7 : 0 0 
P: 9 : 0 0 - 1 5 : 0 0 

Sdcsem, te olyan vagy mint egy angyak. Le 
I2t £4 & f f £4 ! 

http://www.baka.szeged.hu
http://www.baka.hu
mailto:bueh@invitel.hu
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35.950 Ft tanulmányi ösztöndíjra!!! m 

Egy-egy vizsgaidőszak után az új félév elején mindenkiben felmerül a kérdés, hogy vajon ^ 
kapok-e ösztöndíjat, vajon mennyit kapok! Erre mostanra mindenki megtudhatta I 
a választ, azonban az alábbi táblázat segítségével kicsit tájékozódhattok arról, hogyan 
alakult az ösztöndíjak összege az egyes szakokon, évfolyamokon: 

SZAK Kapott 
Ossz. 

létszám 
Kapott 

százalékban Min. ősszeg 
Max. 

összeg 
Évfolyam 

átlag 
JNA/I/03 30 fő 199 fő 15,07% 22.350 Ft 35.950 Ft 2,8 
JNA/I/02 88 fó 197 fő 44,67 % 15.800 Ft 32.150 Ft 3,37 
JNA/II 103 fő 220 fő 46,81 % 14.800 Ft 30.750 Ft 3,45 
JNA/III 95 fő 173 fő 54,91% 13.800 Ft 30.900 Ft 3,53 
TBN/I/03 5 fő 10 fő 50 % 17.750 Ft 22.850 Ft 3.41 
TBN/I/02 22 fő 39 fő 56,41 % 12.550 Ft 24.550 Ft 3,8 
TBN/II 19 fő 35 fő 34,28 % 15.050 Ft 22.850 Ft 4,22 
MKN/I/03 15 fő 27 fő 55,55 % 12.700 Ft 22.950 Ft 4,2 
MKN/I/02 17 fő 29 fő 58,62 % 14.400 Ft 25.050 Ft 4,03 
MKN/II 20 Fő 40 Fő 50 % 14.900 Ft 25.400 Ft 3,77 

A magas összegek elsősorban annak köszönhetőek, hogy többnyire az egyes 
évfolyamokon a követelményként állított 3,5 l-es átlagot nem érte el a hallgatók 60%-a, 
különösen feltűnő ez a JNA/I/03-es képzési terv esetében. 
Azon hallgatóink akik átlagát önhibájukon kívül nem tudták kiszámolni, ezért esetleg 
a kifüggesztett listában nem szerepeltek, kérjük keressék fel a Hallgatói Szolgáltató 
Irodát a Boldogasszony sgt. 8. szám alatt (a falépcsős épület, ahol a diákot kaptátok!) 
Elsőéves hallgatóink idén is részesülnek beiratkozási támogatásban, amelynek összege 
összesen 13.000 Ft, ezt két részletben, bontva kapják meg az erre jogosultak. Következő 
félévtől pedig már tanulmányi eredményük után ők is részesülnek tanulmányi 
ösztöndíjban. 

a HÖK 



18 

Kari férfi kosárlabdacsapat 
L,, 

Első kérdése erre legtöbbünknek, hogy „nekünk ilyen is van"? 
^ * Igen van, de sajnos eddig szinte semmit nem t u d h a t t u n k róluk. Célom ezzel a cikkel, hogy 
- betöl tsem ezt az űr t és egy kis figyelmet kaphasson ez a sikeres csapat . Mivel legjobb első 

h kézből információhoz jutni, ezért Csehó Andrással , a csapat jelenlegi kaptányával 
beszélgettem. 

Mikor alakult ez a kosárcsapat? Mikor indult 
a bajnokság? 

\ Tavalyi k e z d e m é n y e z é s ü n k r e i n d u l t el 
a kosárbajnokság, amelynek szervezését Szabó 

. József vette át. Az eredeti célunk az lett volna, 
hogy ez valamiféle kulturális rendezvény legyen. 
Szerdánként vannak a meccsek és úgy terveztük, 
hogy a végigdrukkolt játékot egy jó bulival 

' lehetne folytatni. Ehhez kerestünk is volna 
szponzorokat. Sajnos csak egy sima bajnokság 

1 lett az egészből, ami igazából meg sem volt 
' rendesen hirdetve. Szeretnénk idén ezen javítani. 
A csapat alapja egy ismerősi kör volt, amelyhez 
kapcsolódtak a karról olyan srácok, akik 
egyesületi szinten kosaraztak már valahol, így 
viszonylag jó játékerőt képvisel a csapatunk és 

i veretlenül nyertük meg tavaly a bajnokságot. 

Nagyon jó közösség alakult ki, és minden 
; korosztály, elsőtől ötödévesig, képviselteti 

magát. 
Hogy oldjátok meg a tagfelvételt? 
A barátokon keresztül oldjuk 
meg, nem volt meghirdetve. Az új 
e lsős t a g o k n a k is s ikerü l t 

! valahogy minket megtalálni. 
Mennyit szoktatok edzeni? 
Most szerencsére Rusznyák 
Józsefnek köszönhetően kaptunk 
időpontot a Hattyas soron, így 
h e t e n t e ö s s z e t u d u n k jönni 
játszani. Ez heti egyszer két óra. 
Kik vannak a csapatban? 

I Nagy András, Daczi Péter, 
Kovács Endre, Ruzsáli Pál, Vas 

! Gergő, Körtvélyesi Endre, Juhász 
Péter, Csehó András, Garam-
völgyi Balázs, Tóth Bence. Idén 

U — I . M I I — J — I — 
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csatlakozott Nagy András és Juhász Ferenc. 
Milyenek az ellenfelek és hol zajlik a bajnokság? 
Az ellenfelek az egyetem más kari csapatai, akik 
között szintén játszanak kosaras múlttal 
rendelkező játékosok. A meccsek Topolyán 
vannak, a Juhász Gyula sportcsarnokában. 
Mindenki játszik vagy játszott valahol. Te is 
sportolsz vagy sportoltál? 
Tíz éves korom óta kosarazom, de három éve már 
nem versenyszerűen. Hódmezővásárhelyen 
a városi bajnokságban játszom. 
Mikor lesz a következő mérkőzés? 
Ebben a félévben okt. 20-án a TTK, nov. 17-én az 
ÁOK csapatával lesz mérkőzésünk. 
Mik a további célotok? 
Szeretnénk népszerűbbé tenni a csapatot 
és minél több embert elcsábítani a meccseinkre. 
Természetesen idén is megnyerni a bajnokságot. 

Buda Zsuzsanna 

ilkosság a kritika szélsőséges formája. 



A Wing Tsun Kungfu 

Ugye emlékeztek még a '90-es évek elején 
a Magyarországot is elözönlő nyugati, egyben 
a fejlődést is jelentő elektronikai cikkekre és 
kultúrára, a külföldi filmek csodált hőseire, 
akikhez mindenki szeretett volna hasonlítani, 
így indult meg hazánkban is az erőfejlesztő és 
harcművészeti iskolák, 
ennek a folyamatnak 
köszönhető a Kung fu 
eredeti ágának, a Wing 
Tsun K u n g f u n a k az 
elterjedése is, amelyet 
alapítójáról Yim Wing 
Tsun ról kapott. 
A harcművészet ezen 
ágát Mádai Norber t 
főinstruktor hozta be az 
országba, neki köszön-
hetően már közel egy-
millióan követik, köz-
tük gyerekek, idősek, 
nők és a rendőrség is. 
A legismertebb követője 
közé tar tozot t Bruce 
Lee. 
A s z e m i n á r i u m o k a t 
ins t ruktorok vezetik, 
akik a főinstruktortól 
szerezték tudásukat. 
A Wing Tsun kung-fu 
napjaink egyik leghatékonyabb önvédelmi 
rendszere, melyet testalkattól, nemtől és kortól 
függetlenül bárki rövid idő alatt használható 
szinten elsajátíthat, hiszen nem igényel fizikai 
erőt, az alapítója is nő volt. Nem tartalmaz 
akrobatikus elemeket, hanem a technikára, 
a gyorsaságra épít és fejleszti a reflexet is. 
A kungfu ezen ága nem versenysport, hanem 
önvédelmi célokra használható. Gyors fejlődés 
érhető el megfelelő elszántsággal, hamar 

i—) J 
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elérheted a 12 tanuló és az utána levő 12 
mesterfokozatot, a Wing Tsunban nem öveket, 
h a n e m s z i l v a v i r á g o k a t l e h e t g y ű j t e n i 
a tanultság jeleként. A fokozatokat különböző 
színű szilvavirágokkal jelölik. A különböző 
színjelzések szimbolikusak; a Wing Tsun 

szimbólum, a szilvavirág 
fejlődését kísérik nyo-
m o n a k i c s í r á z á s t ó l 
egészen a kivirágzásig. 
Ilyen virágokat szeminá-
r iumokon vagy tábo-
rokban szerezhetsz a 
megfelelő vizsgaanyag 
elsajátítása után. 
Ha kedved van megis-
merkedhetsz a sokak 
számára ismert fegyve-
rekkel, a bottal, karddal 
amikkel plusz ismere-
teket és ezzel újabb foko-
zatokat szerezhetsz.. 
A fő központ Kecske-
m é t e n t a l á l h a t ó , de 
minden nagyváros torna-
t e r m e i b e n m e g t a l á l -
h a t o d a s z e m i n á r i -
umokat , amiken heti 
rendszerességgel vehetsz 
részt. A kungfu szerel-

mesei a tavasz beköszöntével táborokban 
vehetnek részt, amiket éves rendszerességgel 
rendeznek, mint idén nyáron is a Bala-
tonparton. Minden évben eljön Magyar-
országra a japán nagymester, aki részt vesz 
a közös edzéseken. 
A szemináriumokat jó hangulat jellemzi, egy 
belevaló társaság tagja lesz, aki kipróbálja 
a Wing Tsunt, hiszen egy próbaedzés még nem 
kötelez. 
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Csak akkor iszom, ha egyedül vagyok, vagy társaságban. 
p ' t e p w y ^ v te^ "tejr tesraS M. j w . 



1, Ha lehetőséged lenne ki mennél-e külföldre tanulni, és mennyi időre? 
•v 2, Részt veszel-e valamilyen programon az őszi kulturális fesztiválon? 

3, Jársz-e valamilyen sportra? 

Szöllősi Annamária 111. éves jogász 
Nagyon szeretnék. Be is adom a pályázatot február 25-ig kilenc hónapra. 
Tegnap néztem meg a Csokoládét. 
Most kezdünk el a lányokkal aerobira járni. 

Szegvári Szilárd II. éves jogász 
Kimennék max. egy évre. Dél-Európa,vagy angol nyelvterületre. 

Tudom, hogy van ilyen, de nem nagyon olvastam róla. 
Úsztam 11 évig, de mostmár nem. 

Csólig Zita I. éves jogász 
Igen, egyelőre még Németországban gondolkodom, ott vannak rokonaim. 
Nézegettem, de még konkrét célom nincs. 
Régebben teniszeztem, mostmár nem. 

Nyemcsok Balázs és Tamás Tb III. év 
Ki, amennyire csak lehet. Ha sok pia van ingyen, akkor igen. 

Mindegyiken ott leszünk. 
JATE Bajnokság. Foci, foci, foci. 

Irinyi Fénymásoló és 
Nyomtató Szalon 

Minőségi másolás, nsnmtatás pillanatok alatt... 

• S J o 

Novemberi akciónk! 
16.00 -18.00 között 

a fénymásolás 

6 Ft / oldal 
S Z T E Irinyi Épület Tisza L. krt. 103. 

Az trínvi udvarban a III. Lépcsőház, alagsor 
N y i t v a tar tás : 

H é t f ő - C s ü t ö r t ö k 8.00 - 18.00 OCé 
Péntek 8.00 - 16.00 

S z e g e d i T u d o m á n y e g y e t e m 

Egyetemi A jándékbol t 

November i 
akciónk: 

Egyetemi címerrel 
gravírozott 

üveg- és opálbögre: 

390.-
SZEGED N A G Y Á R U H Á Z , PASSZÁZS 

Telefon: 30/380 1979 
E-mail: a jandekboltOuniv.kht.u-»zeged.hu 

Nyitva tartás: H-P: 9:30-18:00, Sz: 9:30^12:30 
'JJtűW 

Még nem vagyuk harminc, csak 20+7 



A világból ennyi is elég 
Akár így is összegezhetnénk M. Night 
Shyamalan A falu (The village) című új, a thriller 
és a horror határát súroló, új filmjét. 
A világ egyik eldugott csücskében egy kis 
település fekszik alig kétmaroknyi lakóval. 
Az egyetlen folt idilli életükben, hogy nem 
hagyhatják el a falu határát. Félelem és 
vérfagyasztó rettegés kúszik mindennapjaikba, 
ha az erdő közelébe mennek. Azt, hogy ki az 
ellenség, maguk sem tudják. Egy állítólagos 
megállapodás alapján nem szabad kivívniuk az 
ellenszenvüket azoknak, akiket még néven sem 
neveznek. 
A film folyamatos feszültség alatt tartja a nézőt, 
akinek torkában dobog a szíve, mert tudja, félnie 
kell. Néha kell a rettegés az ember idegeinek, 
hiszen ellustul a fantáziája ebben a jóllakott 
világban. Az ő napjaiba nem szivárog be a 
borzongás. Hazamegy a munkából, takarít, 
ebédet főz, de nem él át földöntúli izgalmakat. 
Bár néha komolyan elgondolkozik, vajon milyen 
lenne, ha egyszer úgy feküdhetne le este, hogy 
nem kellene az X-aktákra fanyalodnia egy kis 
izgalomért. Aztán eljön a szombat és a tévé már 
nem elég. Ki kell mozdulni otthonról. A napi 
borzongás is kell, így ott találja magát a mozi 
bársonyos, izzadtságszagú székében. Aztán 
elkezdődik A falu. Már a zenétől is feláll a szőr a 

karján, de ahogy halad a történet, egyre inkább 
az motoszkál az agyában, hogy valami nincs 
rendjén ezzel a filmmel. Hol a csavar? Hiszen 
Shyamalan készítette a Hatodik érzéket, a 
Jeleket és a Sebezhetetlent is. A néző már tudja, 
hogy a rendező képes egészen a film végéig 
fenntartani az izgalmat. Erre a mozira 
tökéletesen igaz az a mondás, hogy jobb félni, 
mint megijedni. M. Night ugyanis itt is azt az 
időhúzásos, éberségelaltató taktikát alkalmazza, 
mint a Hatodik érzékben. Mikor már úgy tűnik, 
hogy semmi sem fog történni, hirtelen akkorát 
dörren valami, hogy a Dolby Surround az ember 
haját is leordítja. 
A történet, bár az elején emlékeztet egy kicsit a 
régi, elcsépelt horrorokra, a fordulópont után 
meglepő és különleges . A ka rak te rek 
titokzatosak és izgalmasak, de nem rajtuk van a 
hangsúly, hanem magán a sztorin. Ki kell emelni 
a vak lányt alakító Bryce Dallas Howard-t, mert 
őt még nem sok filmben láthattuk, mégis 
rendkívül jó alakítást nyújt. A szereposztás 
pazar, hiszen olyan sztárok játszanak együtt, 
mint Joaquin Phoenix, William Hurt, Sigourney 
Weaver, Brendan Gleeson és Adrién Brody. Kicsit 
furcsa, hogy olyan szereplők is nagy hangsúlyt 
kapnak, akiknek igazából nincs jelentőségük a 
cselekmény szempontjából. Az alkotás hangu-

latáért az az érthetetlen, kicsit már 
túlzó titkolózás felelős, ami miatt a 
néző végig retteg. Egyrészt izgul, hogy 
mi lehet az a szörnyű igazság, aminek ki 
kell derülnie, másrészt elég borzal-mas 
lesz-e ahhoz, hogy elégedetten térjen 
haza a film után és ne kelljen újra az X-
aktákhoz fordulnia. 

Megnyugtatok mindenkit, kielégítő a 
csavar. De a végét nem mondhatom el 
senkinek! 

Merhej Raulla 



Az Ernst & Young, 
a világ egyik legnagyobb könyvszakértő és adótanácsadó vállalata (Big 4), 

évről évre a legkiválóbb egyetemek és főiskolák diákjai köréből 
bővíti szakembergárdáját. 

2005-ben a cég bővítést hajt végre az 

Adó és Audit Üzletágak területén. 

ÁLLÁSLEHETŐSÉG 
VÉGZŐS JOGÁSZOK és KÖZGAZDÁSZOK 

számára 

Jelentkezz, ha.. . szakmai jövődet (2005. szeptemberétől) a számvitel/audit, illetve 
pénzügyi jog vagy az adójog szakterületein tervezed, és egy valóban 
nemzetközi cégnél kívánod a napi gyakorlatban elsajátítani a 
szakma rejtelmeit a szakma egyik meghatározó képviselőjénél. 

Hogyan? A jelentkezéshez egy angol nyelvű önéletrajzot, egy motivációs 
levelet, valamint a www.ev.com/hu címről letölthető Jelentkezési 
lapot várunk, hiánytalanul kitöltve, a human.resource@hu.ey.com 
címre. 

Mikor? MIELŐBB! A kiválasztás már zajlik, a csoportos teszt írás következő időpontja 
novemberre tehető. 

Kérdésed van? Keress meg, ha bármi kérdésed merül fel a céggel, a munkával, a 
felvételivel kapcsolatban: gabriella.bakos@hu.ey.com. 
(1 >-451-8449 

www.ey.com/hu 

=!1 ERNST &YOUNG 
Quality In Everything We Do 

http://www.ev.com/hu
mailto:human.resource@hu.ey.com
mailto:gabriella.bakos@hu.ey.com
http://www.ey.com/hu


Töltsd fel a diákod! 
Vásárolj és fizess a diákigazolványoddal kedvezményeserű 

Féléves akcióink: 
Coca-Cola 
<trinj4 Umtep ti JOTTTO fMp4]«Wn « 
180Ft helyett 150 Ft 
Fénymáso lás 
íVTK 1 JOTTTK (UfillMta. MUOM. .ut 

8Ft helyett 6Ft 
Egyetemi Könyv és Jegyzet' 
(Vitái utoal mi bőit ba n i , ^ 
5% kedvezmény 
H a v o n t a T Á R G Y N Y E R E M É N Y S O R S O L Á S 
a d i á k i g a z o l v á n y u k a t a z 
IRINYI F É N Y M A S O L Ó S Z A L O N B A N fcltSltök küzött! Akcióink cwl dlAklZMOlonnnrai tdrtonö HooUo itntr >004 doe Sl-lf érti 

9 % OM m Q -v 

» O B S E R V E R > # B U D A P E S T < 

MAGYAR 
SZLGLD1 JOCIIALLG AlOk HIVATALOS LATJA 

Főszerkesztő: Tarnai Nikoletta 
Rovatvezető: Fenyvesi Dávid 
Szerkesztők: Buda Zsuzsanna, (agodics 
Ivett, Laki Nándor, Merhej Raulla, 
Nagy Mihály 
Fotós: Szabó Áron 
Törd. Szerk .: T ó t h Gergely 
Alapította: Kasza Péter Ferenc és 
Szénás Tamás 
Felelős kiadó: SZTE Á)TK Hallgatói 
Önkormányzata 
Nyomda: TiszaPress Nyomdaipari KFT ! 
Honlap: www.hok.juris.u-szeged.hu 
E-mail: magyarkozony@yahoo.com 
Megjelenik havonta, 1500 példányban, ingyenes 
terjesztéssel 
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S r ^ P Í S 
midvaff b e j á r a t a smelűleiM: 

. . . a z útiTARSUNK! 

Helyi-, távolsági menetrendi infóért hívd: 
(62) 550-166; (62) 550-160-as számokat. 

Közönségkapcsolatok Irodája 
(62) 550-180, ahol utazással kapcsolatos 
kérdéseidre választ kapsz. 

www.tiszavolan.hu • tvpublic@tiszavolan.hu 

http://www.hok.juris.u-szeged.hu
mailto:magyarkozony@yahoo.com
http://www.tiszavolan.hu
mailto:tvpublic@tiszavolan.hu



